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附件1：

2026“一带一路”国际大学生数字建筑设计竞赛
任务书

1、 设计要求

巴生新镇是由马来西亚益马集团开发的综合性城镇项目，总占地面积达200英亩。本次竞赛所关注的32英亩地块，是该城镇规划中最后一片待开发区域，目前已被正式纳入整体更新计划，旨在通过前瞻性的规划设计，打造一个功能复合、可持续发展的新型城市区域，为巴生新镇注入新的活力与价值。打造一个新的综合型城市区域为目标。方案需充分调研，需考虑落地实施。
二、作品要求

所有参赛作品须包含A、B两部分：

A部分：市区更新
· 执行摘要（1页）

· 概念总体规划（图纸、图表、布局）

· 设计报告（最多20页），内容涵盖：站点上下文分析、设计理念与概念、可持续发展策略、经济可行性、社区融合

· 可视化内容：3D透视图、剖面图、鸟瞰图

· 演示图版：最多4张A1图版（数字格式<50MB），图纸文件需为dwg格式；图像文件需为jpg格式（分辨率不低于4000×4000像素）

· MP4短视频（可选，最长3分钟，文件<50MB）

· 提交语言：英语 
B部分：建筑设计

· 执行摘要（1页）

· 概念建筑设计（图纸、图表、布局），内容涵盖：站点上下文分析、设计理念与概念、可持续发展策略、经济可行性、社区融合

· 可视化内容：3D透视图、剖面图、鸟瞰图等

· 演示图版：最多4张A1图版（数字格式<50MB），图纸文件需为dwg格式；图像文件需为jpg格式（分辨率不低于4000×4000像素）

· MP4短视频（可选，最长3分钟，文件<50MB）

· 提交语言：英语 
*注：参赛作品所采用软件不限。本次大赛组委会也推荐使用广联达数维全系列产品，包括数维建筑设计软件、数维结构设计软件、数维构件设计软件、FalconV渲染器等，软件注册及下载地址为gteam.glodon.com（注册及下载方式详见附件），相关软件问题可加QQ群891201772进行咨询。广联达科技股份有限公司将提供限时免费使用及培训（最终解释权由广联达科技股份有限公司所有），培训、学习资源在QQ群内进行通知。
Annex 1:

Competition Guidelines for the 2026 Belt and Road International Student Competition on Digital Architectural Design
I. Design Requirements

Bandar Baru Klang is a comprehensive township development by Acmar Group, with a total planned area of 200 acres. The 32-acre site highlighted in this competition represents the final parcel to be developed within the overall master plan and has now been formally incorporated into the township’s regeneration strategy. Through forward-looking planning and design, the project seeks to create a new mixed-use, sustainable and integrated urban district, injecting new vitality and value into Bandar Baru Klang. Proposals are expected to be based on thorough site research and contextual analysis, and to demonstrate practical feasibility for implementation.
II. Submission Requirements

All entries must include both Part A and Part B.

PART A: Urban Regeneration
· Executive Summary (1 page)

· Conceptual Master Plan (drawings, diagrams, layouts)

· Design Report (max. 20 pages) covering: 
Site contextual analysis, Design concept and philosophy, Sustainability strategy, Economic viability, Community integration

· Visualizations: 3D perspectives, sections, aerial views

· Presentation boards: Max 4 × A1 boards (digital format; <50mb) dwg format, for images, jpg format (4000 × 4000 pixels or more).

· Short Video in MP4 (optional, max. 3 minutes; <50mb)

· Submit in English Language.
PART B: Visionary Building Design
· Executive Summary (1 page)

· Conceptual Architectural Design (drawings, diagrams, layouts) covering:
Site contextual analysis, Design concept and philosophy, Sustainability strategy, Economic viability, Community integration

· Visualizations: 3D perspectives, sections, aerial views, etc

· Presentation Boards: Max 4 × A1 boards (digital format; <50mb) dwg format, for images, jpg format (4000 × 4000 pixels or more).

· Short Video in MP4 (optional, max. 3 minutes; <50mb)

· Submit in English Language.
* Note: There are no restrictions on which software can be used for the competition entries. The organizing committee recommends Glodon’s Gteam digital building software suite, including architectural design tools, structural design tools, component design tools, and FalconV renderer. Software registration and downloads are available at: [gteam.glodon.com]. (See separate attachment for registration/download instructions.) For technical questions, participants may join the official QQ group (ID: 891201772). Glodon Company Limited will provide limited-time free access to software and training resources. All final interpretations are reserved by the company. Updates and learning materials will be posted in the group.


